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آیا دریــای متلاطــم روابــط دو 
کشــور ایران و امــارات روی آرامش را 
به خود خواهد دید؟ این ســؤالی است 
که دیروز »انور قرقاش« وزیر مشــاور 
در امور خارجــی امارات بــا بیان این 
نکته که: »کشــورش به دنبال کاهش 
تنش ها با ایران است« به آن پاسخ داد. 
قرقاش با تکــرار برخی ادعاهــا درباره 
سیاست های منطقه ای ایران، گفت که 
امارات همچنان دربــاره این فعالیت ها 
نگرانی های جدی دارد و گام هایی برای 
تنش زدایی برداشته اســت. وی به این 
ترتیب چشم انداز روشن تری مقابل رابطه 
دو کشور گذاشت آن هم در شرایطی که 
روابط دو کشور در چند سال اخیر تیره و 

تار بوده است.
رابطه ایــران و امارات امــا رابطه ای 
تاریخی از تنش را به دنبال دارد. پیشینه 
این تنش ها به قبل از انقلاب اسلامی و 
اختلاف در مورد تنب کوچک و بزرگ 
بازمی گردد که صرفاً به اعتراضات بی اثر 
و محدود طرف امارتــی و به خصوص 

امیرنشین راس الخیمه محدود ماند و 
برای ابوموسی هم توافق مابین امیرنشین 
شــارجه و ایران، مبنای مصالحه بر سر 
شــیوه اداره این جزیره بــود بی آن که 
طرفین از ادعــای حاکمیت خود برآن 

جزیره صرف نظر کنند.
اما، بر اساس آنچه در منابع آمده است 
این تنش ها و اختلافات پس از انقلاب و 
بعد از تابستان سال 71 خود را نشان داد؛ 
زمانی که ایــران از ورود اتباع مصری به 
بخش جنوبی ابوموسی که تحت کنترل 
شارجه اســت جلوگیری کرد و موجب 
واکنش شدید امارت متحده عربی شد 
و چنین بود که امــارات از همان زمان 
فعالیت دیپلماتیک همه جانبه ای را در 
مجامع بین المللی علیه ایران آغاز کرد 
و مدعی شد که جزایر سه گانه از سوی 
ایران اشغال  شده است؛ البته امارات در 
این راه تنها نماند و حمایت وسیع شورای 
همکاری خلیج فــارس، اتحادیه عرب 
و تقریباً همه کشــورهای عربی، فارغ از 
نوع روابطی که با ایــران دارند را هم به 
دست آورد و خواهان ارجاع این موضوع 
به دیوان بین المللی لاهه شــد.هرچند 

ایران از مواضع خود کوتاه نیامده و طی 
همه این مدت با اشاره به این موضوع که 
مسئله حاکمیت بر جزایر به طور قطعی 
و دائمی در سال 1۹71 تعیین شده است 
به این درخواســت بی توجه بوده و تنها 
برای مذاکره »برای رفع ســوءتفاهم« 

اعلام آمادگی کرده است.
تنش های جدید

اما بجز این تنش تاریخی و حواشی 
آن که گاه بالا گرفته و گاه با تغییر دولت 
در ایران روبه افول رفته اســت دو سال 
قبل دو مسئله دیگر این روابط را تیره تر 
کرد. پنج شــنبه 3۰ مرداد سال 13۹۹ 
بود کــه وزارت امور خارجه، با انتشــار 
اطلاعیه ای خبر داد که گارد مرزی ایران 
یک کشــتی اماراتی را در 27 مرداد به 
دلیل »تردد غیرقانونی در آب های ایران« 
توقیف و خدمه آن را نیز بازداشت کرده 
است. همان روز دوشنبه، در طرف دیگر 
خلیج فارس، شناورهای گارد ساحلی 
امارت متحده عربی به چند لنج صیادی 
ایرانی تیراندازی کردند که در نتیجه آن 
دو صیاد ایرانــی جان باختند و یک لنج 
ایرانی هم توقیف شد. پس از احضار کاردار 

امارات به وزارت خارجه ایران، صیادان 
بازداشت شده و شناور صیادی ایران از 
سوی امارات آزاد شدند و مراحل قانونی 
تحویل پیکر دو صیاد جان باخته هم به 
جریان افتاد. در ادامه بنا بر اعلام وزارت 
خارجه ایران، دولت امارات با ارسال یک 
یادداشت رسمی »تأسف عمیق خود« را 
از این حادثه ابراز کــرده و آمادگی خود 
را برای جبران تمامی خســارات وارده 

اعلام کرد.
در کنار این اتفاق اما، چندی پیش 
خبر رسید که امارات سومین کشور عرب 
و نخستین کشور منطقه خلیج فارس 
اســت که با اســرائیل رابطه رسمی و 
دیپلماتیک برقرار می کند؛ خبری که 
متعاقب آن، دولت این کشور به شدت 
موردحملــه لفظی مقامــات ایرانی و 
حتی تهدید امنیتی غیرمستقیم سپاه 

پاسداران قرار گرفت.
چنین بود که امارات هم مقابله به مثل 
کرد و ایران را به دخالت در امور داخلی 
خود و تجاوز به حق حاکمیت ملی این 
کشــور متهم کرد و پس ازآن شــورای 
همکاری کشورهای حاشیه خلیج فارس 

هم گفته های مقامات ایرانی را محکوم 
کرد.این اما. یک سو ماجراست؛ در کنار 
این مسائل اختلافات دیگری هم در میان 
است که به تنش های دو کشور طی این 
سال ها دامن زده است از سیاست های 
منطقه ای ایران گرفته تا برنامه  هسته ای 
و اختلافات با عربستان. این موضوع آخر 
)رابطه ایران و عربستان( هم از آن دست 
موضوعاتی بوده است که به تیرگی رابطه 
دو کشــور دامن زده اســت چه امارات 
اگرچه برخلاف قطر و عربستان سیاست 
منطقه ای چندان فعالی ندارد اما عملًا 
در کنار عربستان و در نقطه مقابل ایران 
ایستاده است و از قدرت گرفتن جمهوری 
اسلامی و سیاســت های منطقه ای آن 
هراس دارد. این مقابله را با حضور امارات 
در ائتلاف نظامی عربستان علیه حوثی ها 
در یمن به راحتی می توان مشاهده کرد.

با این حال اما به نظر می رسد در دور 
جدید دو کشور بنا دارند رابطه بهتری 
با هم برقرار کننــد چراکه همین چند 
روز قبل بود که امیر عبداللهیان با وزیر 
خارجه امارات گفت وگو کــرد و با او از 

توسعه روابط سخن گفت.
وزیر امــور خارجه کشــورمان در 
گفت وگوی تلفنی که با شــیخ عبدالله 
بن زائد وزیر خارجــه و همکاری های 
بین المللی امارات عربی متحده برقرار 
کرد درباره روند رو به رشد روابط دوجانبه 
و تحــولات منطقــه ای و بین المللی 
گفت وگو و تبادل نظر کرد و گفت: رابطه 
ایران و امارات برای هر دو کشور از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است و اطمینان داریم 
روند خــوب در بهبود روابــط  منجر به 
توسعه کامل مناسبات فی مابین می شود.

وی حل برخی مشکلات اجرایی میان 
دو کشور را موجب تســهیل و توسعه 
روابط تجاری دانســت و ابراز امیدواری 
کرد: با همکاری دو دولت، مشــکلاتی 
که در مبادلات مالی ایجادشده در سایه 
مناسبات فی مابین و حقوق بین الملل 

مرتفع شود.وزیر خارجه امارات هم در این 
گفت وگو با اشاره به مشکلات در تبادلات 
تجاری دو کشور، اظهار داشت: مشکلات 
موجود از طریق کارشناسان دو کشور در 
حال بررسی است و تلاش ها برای رفع 

مشکلات ایجاد شده جریان دارد.
به این ترتیب بود که مقامات دو کشور 
برای کاهش تنش ها با هم سخن گفتند و 
اکنون »انور قرقاش« وزیر مشاور در امور 
خارجی امارات با بیان این نکته که: »که 
کشورش به دنبال کاهش تنش ها با ایران 
است« شفاف تر و صریح تر از این مسئله 

پرده برداشته است.
در این بین آنچه مشخص است این که 
برخی اختلافات میان دو کشور چنان 
عمیق و گاه اســتراتژیک اســت که دو 
کشور نمی توانند به راحتی از آن چشم 
بپوشــند اما، در این بین موضوعاتی در 
میان است که می تواند به کاهش تنش ها 
دامن بزند؛ مراودات تجاری و اقتصادی 
یک ســوی ماجرا و حجم زیاد ایرانی ها 
مقیم امارات سویه دیگر آن است. چنین 
است که هرچند اختلافات عمیق است، 
اما می توان به آشتی استراتژیک میان دو 

کشور امیدوار بود.

امارات به دنبال کاهش تنش ها با ایران است

آشتی استراتژیک 

گزارش

جلسه بررسی صلاحیت مسعود فیاضی، گزینه پیشنهادی ابراهیم رییسی، برای 
تصدی وزارت آموزش و پرورش با رای عدم اعتماد نمایندگان مجلس به پایان رسید.
روز گذشــته مجلس با 14۰ رای مخالف ، 11۵ رای موافق و ۵ رای ممتنع از مجموع 
2۶۰ به برادر داماد زاکانی نه گفت. آنگونه که سید نظام موسوی سخنگوی هیات رئیسه 
مجلس گفته: رئیس جمهور 7 روز از فرصت اولیــه ۹۰ روزه اش زمان دارد تا گزینه 
پیشنهادی آموزش و پرورش را به مجلس معرفی کند. با توجه به عدم کسب رای اعتماد 
وزیر پیشنهادی دولت از مجلس، مطابق قانون، در صورتی که مهلت سه ماهه سرپرست 
فعلی وزارت آموزش و پرورش به پایان برسد، رئیس جمهور باید سرپرست بعدی وزارت 
آموزش و پرورش را با اذن رهبری انتخاب کند.با توجه به اینکه سرپست فعلی وزارت 
آموزش و پرورش روز 4 شهریور معرفی شده اســت دولت تا 4 آذر یعنی ۹ روز آینده 
فرصت دارد تا بدون نیاز به اذن رهبری با وجود سرپرست فعلی گزینه پیشنهادی خود 

برای وزارت آموزش و پرورش را به مجلس معرفی کند.
رای اعتماد به وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش در حالی از ساعت ۸ صبح دیروز 
آغاز شد که اظهارات نمایندگان طی روزهای اخیر نشان می داد که نقدهای جدی به 

سوابق فیاضی و همچنین نسبت فامیلی او با علیرضا زاکانی شهردار تهران داشتند.
به گزارش ایلنا، سید ابراهیم رئیسی ،رئیس جمهور دولت سیزدهم در این جلسه 
برای دفاع از مسعود فیاضی وزیر پیشــنهادی آموزش و پرورش دولت سیزدهم در 
صحن علنی حاضر شد.غلامحسین اســماعیلی، رئیس دفتررئیس جمهور، عباس 
هنرمند ،معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهور و سیدمحمد حسینی 
معاون پارلمانی، رئیس جمهور را همراهی کردند.در این جلسه رضا حاجی پور گزارش 

کمیسیون آموزش و تحقیقات در خصوص بررسی صلاحیت و برنامه های ارائه شده 
مسعود فیاضی وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش را قرائت و اعلام کرد.ایشان از میان 
جامعه بزرگ معلمان کشور نبوده و سابقه معلمی و تدریس در مدارس دولتی را ندارند. با 
توجه به برگزاری جلسات متعدد و بررسی دقیق موضوع، در مجموع کمیسیون آموزش، 
تحقیقات و فناوری با پیشنهاد تصدی ایشان برای پست وزارت آموزش و پرورش، با 

اکثریت آراء مخالفت کرد.
فیاضی را فردی صالح برای این مسئولیت می دانیم

اما ابراهیم رئیسی در جلسه رای اعتماد به وزیر پیشنهادی آموزش و پرورش و در 
دفاع از فیاضی عنوان کرد: با بررسی هایی که انجام شد، دکتر فیاضی از کسانی بود که 
در مصاحبه های مختلف کارگروه ها از جایگاه قابل قبول و ممتازی برخوردار شــد. 
خود من نیز چند بار با ایشــان صحبت کردم. وزرای اسبق اعلام کردند که آموزش و 
پرورش را می شناسیم و ایشان را هم می شناسیم بنابراین ایشان را فردی صالح برای 
این مسئولیت می دانیم.رئیسی افزود: ممکن است افرادی با یکدیگر خویشاوند باشند 
اما با دستاوردهای زندگی خودشان روی کار آمدند. هر کسی در زندگی دستارودهای 
علمی دارد. در مورد مسئولیت هایی که من انتخاب می کنم، توصیه افراد به هیچ عنوان 
تاثیرگذار نیست. آنچه مهم است این است که با شاخص های لازم هم خوانی دارد. لذا 
آنچه برای من مهم است، حجت الهی است. برای معرفی وزیر یا هر مسئول حجت و 
شایستگی برای من مهم است البته در خصوص وزیر، در نهایت تصمیم با مجلس است.

 رای به فیاضی دهن کجی به آموزش و پرورش است
.مخالفان فیاضی اما نداشتن سابقه کافی،رزومه ضعیف و ضعف مدیریتی را دلایل 

عدم رای اعتماد عنوان می کردند.باقری بنــاب ،نماینده مجلس گفت: آقای فیاضی 
حتی یک روز هم مدیر یک مدرسه نبوده اند آقای رئیسی گفت ایشان مدیرکل بودند؛ 
من از دوستان پرسیدم و پاسخ دادند وی حتی مدیرکل هم نبوده است. اکنون آموزش 
و پرورش و معلمان بزرگوار با این انتخابی که ما می کنیم چقدر دلسرد خواهند شد؟ 
و چقدر توهین و دهن کجی به آموزش و پرورش خواهد شــد؟از ســوی دیگرمحرم 
زاده,عضو کمیسیون عمران خطاب به فیاضی گفت: آقای فیاضی شما چند سال مدیر 
پرورش کدام مدرسه بوده اید؟ چرا مدرک دکترای شما از یک نهاد قانونی تحت پوشش 
وزارت علوم نیست؟ آیا نهاد نخبگان صلاحیت صدور مدرک دکترا دارد؟عنوان و علل 
نخبگی شما چیست که از کانون نخبگان مدرک فقه گرفته اید. سید کاظم دلخوش، 
نماینده صومعه سرا در مخالفت با وزیر پیشنهادی وزارت آموزش و پرورش گفت: اول از 
رئیس جمهور و هیات دولت تشکر می کنم و مجلس هم همیشه با دولت همراهی کرده 
است، اما نصف وزرای رئیس جمهور از مدرسه امام صادق هستند.ما دلمان می سوزد 
و نمی خواهیم مخالفان، دولت شــما را ناکارآمد جلوه دهند. شما نه با مجلس و نه با 
دوستان خودتان مشــورت کردید. اگر می خواهید ما خفه می شویم، اما این ره که تو 

می روی به ترکستان است و مشکلات کشور افزایش پیدا می کند.

»نه« مجلس به دومین گزینه وزارت آموزش و پرورش 
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برخی اختلافات میان 
ایران و امارات چنان عمیق 

و گاه استراتژیک است 
که دو کشور نمی توانند 

به راحتی از آن چشم 
بپوشند؛ اما موضوعاتی 
مثل مراودات تجاری و 

اقتصادی ازیک سو و حجم 
زیاد ایرانی ها مقیم امارات 

ازسوی دیگر، در میان 
است که می توان به آشتی 

استراتژیک میان دو کشور 
امیدوار بود

نفیسه زارع کهن

نامه ۲۰۰ نماینده مجلس برای تشکیل 
پرونده کرسنت در قوه قضائیه

همزمان با نامه نمایندگان به رئیس قوه قضائیه 
برخی رسانه های اصولگرا خواستار محاکمه بیژن 
زنگنه وزیر پیشین نفت شــدند.به گزارش فرارو 
جمعی از نماینده مجلس در نامه ای به رئیس قوه 
قضائیه خواستار بررسی قضایی پرونده کرسنت 
شدند. در همین حال رسانه های اصولگرا نیز بحث 
محاکمه بیژن زنگنه وزیر پیشــین نفت را مطرح 
می کنند.احمد علیرضا بیگی نماینده تبریزگفت: 
این نامه به امضای حــدود 2۰۰ نفر از نمایندگان 
رسیده و امضا های آن همچنان رو به افزایش است. 
نماینده تبریز در مجلس شــورای اسلامی افزود: 
»در ماجرای پرونده کرســنت ایران به پرداخت 
2 میلیــارد و 4۰۰ میلیــون دلار غرامت محکوم 

شده است.«
    

»شوخی کردم« دردسرساز
روزنامه جوان نوشت: یک اظهارنظر از حسن 
نوروزی، نماینده مجلــس در مورد دادگاه کذایی 
انگلیسی در مورد وقایع آبان ۹۸ طی روزهای اخیر 
جنجال هایی را ایجاد کرد.آنچه از قول او منتشــر 
شد، این بود که در ابتدای گفتگو احتمالاً به طعنه و 
کنایه می پرسد که »در دادگاه لندن کشته شده ها 
را محکوم می کند یا قاتلیــن را؟« و در واکنش به 
پاســخ خبرنگار می گوید: »یکی از آن هایی که به 
مردم شــلیک کرد من بودم. ما کشتیم. حالا چه 
کسی می خواهد ما را محاکمه کند؟« او می خواهد 
بی اعتبار بودن آن دادگاه نمایشی را که عروسک 
گردانش مسیح علی نژاد است، نشان دهد؛ حرفی 
نیســت، خیلی هم خوب؛ اما با این عبارات؟!او در 
پایان صحبت هایش می گوید که »شوخی کردم«! 
شوخی با چنین ادبیاتی در موضوعی که دو سال 
اســت عملیات روانی و رسانه ای و سیاسی غرب و 
رسانه های فارسی زبان غربی بر آن متمرکز شده 
تا هزار و یک دروغ نامربوط را به جمهوری اسلامی 
بچسباند؟ آیا این شوخی هم بخشی از این چسب 

نخواهد شد؟!
    

 نشست مجازی باقری
 با شرکای چینی و روسی

معاون سیاســی وزیر امور خارجه در توئیتی 
نوشت: نشست مجازی مفیدی با شرکای چینی و 
روسی داشتم.علی باقری، معاون سیاسی وزیر امور 
خارجه با انتشار این مطلب در حساب کاربری خود 
در توئیتر نوشــت: با تأکید بر همسویی سه کشور 
در مقابله با یکجانبه گرایی و تقویت همگرایی در 
مذاکرات پیش رو، مجدداً تصریح شد آمریکا باید 
همه تحریم های غیرقانونی را لغو کند.در همین 
رابطــه وزارت خارجه چیــن، از افزایش تعامل با 
روسیه و ایران در مورد مذاکرات هسته ای خبر داد.
به گزارش ایلنا وزارت خارجه چین نیزدر بیانیه ای 
اعلام کرد: در تاریخ 1۵ نوامبر، »ما ژائوکسو« معاون 
وزات خارجه چین به صورت ویدئوکنفرانســی 
دیداری با »ســرگئی ریابکــوف« و »علی باقری 
کنی« همتایــان روس و ایرانی خود داشــت. در 
این دیدار، طرفین درباره مســئله هسته ای ایران 
گفت و گو کردند و در نهایت بــه اجماعی در این 

زمینه دست یافتند.
    

طرح جرم انگاریِ نگهداری 
گربه و سگ در مجلس!

طرحی با عنوان »صیانت از حقوق عامه در برابر 
حیوانات خطرناک« از سوی 7۵ نماینده مجلس 

تدوین شده است. 
به گزارش خبرگزاری ها، بر اســاس این طرح 
موادی به کتــاب پنجم قانون مجازات اســلامی 
)تعزیرات( افزوده می شــود که برابــر آن واردات، 
تولید، تکثیر، پرورش، خرید و فروش، حمل ونقل و 
گردانیدن اعم از پیاده و یا با وسیله نقلیه و نگهداری 
حیوانات وحشــی، نامتعارف، مضــر و خطرناک، 
از قبیل: کروکودیل )تمســاح(، لاک پشــت، مار، 
سوســمار، گربه، موش، خرگوش، ســگ و سایر 

حیوانات نجس العین و میمون ممنوع می شود.
    

 گفتند استیضاح وزیر کشور
 به مصلحت نیست

علی مطهری، نماینده سابق مجلس در توییتی 
نوشــت: حوادث آبان ۹۸ ناشــی از اجرای بد یک 
تصمیم درســت بود. زمانی که دولت و مجلس از 
اصلاح قیمت بنزین که یک امر اجتناب ناپذیر بود، 
طفره رفتند نظام تصمیم به این کار گرفت و دولت 
بدون آنکه با مردم صحبت کند آن را اجرا کرد.ما در 
مجلس دهم تا روز آخر دنبال استیضاح وزیر کشور 
به عنوان مسئول اجرای این تصمیم بودیم تا نشان 
دهیم مجلس صدای مردم است ولی همواره گفتند 
پیغام آمده  است که مصلحت نیست، و آیین نامه زیر 

پا گذاشته شد.

روی موج کوتاه

سخنگوی قوه قضاییه درباره آخرین وضعیت 
پرونده فایــل صوتی وزیر ســابق امور خارجه 
)ظریف( گفت: در این خصوص وزارت اطلاعات و 
سازمان اطلاعات سپاه   پرونده را تشکیل دادند  و 
تحقیقات خوبی شده و از تعداد زیادی افراد مطلع 
تحقیق شده و در جریان تکمیل شدن در دادسرا 
اســت. پرونده  مفتوح در دادسرا است و هنوز به 

دادگاه ارسال نشده است.
ذبیح الله خداییــان در نشســت خبری با 

اصحاب رســانه با بیان اینکه وصول مطالبات 
برعهــده بانک ها به خصــوص وزارت اقتصاد و 
دارایی اســت، گفت: بعضی ها وام های کلانی 
را گرفتند و از پرداخت بدهــی خود خودداری 
می کنند و اقساط را پرداخت نمی کنند.به گزارش 
ایسنا، ذبیح الله خداییان در نشست خبری در 
پاسخ به سوالی درباره پرونده بدهکاران بانکی 
گفت: وصول مطالبات برعهده بانکها به خصوص 
وزارت اقتصاد و دارایی اســت ولی بعضی ها وام 
های کلانی را گرفتند و از پرداخت بدهی خود 
خودداری می کنند و اقســاط را پرداخت نمی 

کنند. تاکنون اقدامات خوبی در جهت وصول 
مطالبات بانکها انجام شده است. ظرف دو سال 
گذشته ما توانســتیم  4۹ هزار میلیاردتومان را 
از طریق  اجرای ثبتی وصــول کنیم و دولت در 

وصول مطالبات پیش قدم است.
خداییان در پاسخ به سوال ایسنا مبنی براینکه 
رای پرونده بیژن قاســم زاده به چه علت نقض 
شده و چه نقصی داشته است؟ گفت: ایشان قبلا 
محکوم شده بود و یکی از جرایم ارتکابی اش، جرم 
ارتشا بود که محکومیت یافته بود و پرونده در این 
بخش در ارتباط با ارتشاء نقص تحقیقاتی داشته 

و رای نقض شده و به دادگاه صادر کننده عودت 
داده شد و هم اکنون در حال تکمیل تحقیقات و 
استماع اظهارات شهود و مواجهه حضوری است.

خداییان در پاسخ به سوالی درباره اینکه چه 
میزان از رد مال  پرونده متهمانی همچون  شبنم 
نعمت زاده،  مهدی هاشمی و هادی رضوی و ... 
پرداخت شده اســت،  گفت: در سال های اخیر 
متهمان دانه درشتی داشتیم که محکومیت به 
رد مال داشتند. بیش از 7۰ هزار میلیارد تومان 
از اموالی که توسط افراد دانه درشت که  بعضی 
ابربدهکاران بانکی بودند پرداخت شــده و  به 
بیت المال برگشته است. به عنوان مثال  هادی 
رضوی بخشی از رد مال را نقدی  داده و دوفقره 
پلاک ثبتی معرفی کرده اســت و با احتســاب 
قیمت پلاک ثبتــی رد مال به اتمام رســیده 

اســت . همچنین خانم نعمت زاده بیش از ۶3 
میلیاردتومان را  تسویه کرده  و بقیه در جریان 
وصول است. این طور نیست که همه این متهمان 
رد مالشان به اتمام رســیده.  بعضی تمام شده و 
بعضی هم  که محکومیت حبس دارند در حال 
انجام است.وی در پاسخ به سوالی در خصوص 
اینکه آیا حسین فریدون و شــبنم نعمت زاده 
و هادی رضوی می تواننــد از  پابند الکترونیک  
استفاده کنند و بقیه حبس را در بیرون بگذرانند، 
گفت: اســتفاده از پابند الکترونیک یا نظارت 
الکترونیکی دارای شرایطی است که در قانون 
مجازات اسلامی پیش بینی شده است و این طور 
نیست که همه جرایم مشمول آن باشند.افرادی 
که نام بردید نوع جرمشــان به شکلی است که 

مشمول نظارت الکترونیکی نیستند. 

سخنگوی قوه قضاییه :

پرونده ظریف در دادسرا مفتوح است


